
    

(concept) Notulen van de voorjaarsledenvergadering KWPN, Regio Drenthe 
gehouden op 23 maart 2017 te Grolloo 

Aanwezig: 34 leden 
Met kennisgeving afwezig: 14 leden 

1.  Opening door de voorzitter, mevrouw Mittendorff 
De voorzitter heet iedereen van harte welkom, in het bijzonder de spreker van vanavond, de heer 
Santema, de heer Knaap en de oud-voorzitters. Een kleine opkomst vanavond, ook het bestuur is niet 
compleet. Een van de bestuursleden, de heer Wenneker, heeft een aantal weken geleden een 
hartinfarct gehad. Vanaf deze plaats wensen wij hem van harte beterschap.  

2. Notulen van de najaarsledenvergadering d.d. 24 november 2016 

Er zijn geen op- of aanmerkingen, de notulen worden onder dankzegging goedgekeurd. 

3. Ingekomen stukken/mededelingen 
- In april gaat de jonge springpaarden opleiding van start met 32 deelnemers. Onder leiding van Daan 
van Geel en Eric Naberink worden 4- en 5-jarige springpaarden in vier lessen begeleid richting het 
groene seizoen. De Boer Horsetrucks Pesse is sponsor van de opleiding.  De deelnemers hoeven 
geen lid van het KWPN te zijn. De lessen zijn openbaar.  
Ondanks dat informatie hierover gepubliceerd is in de IdS, op de regiosite  en social media, blijkt het 
niet bij iedereen bekend te zijn. 
- In het kader van het jaarthema ‘sport en commercie’ zijn twee thema-avonden georganiseerd. De 
eerste was in Sleen. Sprekers Piet Raymakers, Cees Klaver en Daan van Geel gingen in discussie 
over het springpaard. Afgelopen vrijdag was de tweede avond, bij Stal Laarakkers. Hier gaven Sjak 
Laarakkers, Marian Dorresteijn en Tim Coomans hun visie over het ideale dressuurpaard. Beide 
avonden waren zeer geslaagd. 
- a.s. dinsdagavond is er in Sleen een aanparingsadviesavond. Een discussieavond onder leiding van 
de regio-inspecteur. Hiervoor kunnen nog merries worden aangemeld. 
- De voorzitter deelt mede dat zij dit voorjaar wordt benoemd tot burgemeester van de gemeente 
Heumen. Hierdoor zal zij in het najaar aftreden. Binnen het bestuur wordt een profielschets 
voorbereid. Tevens roept de voorzitter de leden op om eventuele kandidaten bij het bestuur te 
melden. 

4. Jaarverslag 2016 
De voorzitter neemt het jaarverslag van de regio en afdelingen door. Een aantal activiteiten zal ook dit 
jaar weer plaatsvinden. Het jaarverslag wordt goedgekeurd. 

5. Financieel verslag 2016 
Mw. Muggen geeft een toelichting op het verslag. De verslagen van de regio en afdelingen zijn vanaf 
2016 samengevoegd. De inkomsten blijven redelijk stabiel, bij de uitgaven zijn er wat verschuivingen 
maar geen grote verschillen. De stamboekkeuring is naar één dag gegaan, het positieve saldo hiervan  
wordt ingezet voor de organisatie van de centrale keuring. De bankkosten waren afgelopen jaar erg 
hoog. Ondanks dat er weinig mutaties op sommige bankrekeningen plaatsvinden, blijven de kosten 
gelijk. Vandaar dat besloten is om de bankrekeningen van de afdelingen op te heffen. Gezamenlijk is 
een afspraak gemaakt over de handelswijze bij evenementen.  
De heer Van Dijk vraagt of er geen zorgen zijn over de afname van het ledenaantal.  
Mw. Muggen antwoordt dat dit zeker onze aandacht heeft, het is niet eenvoudig op te lossen. 
De heer Jeuring merkt op dat in de begroting van de veulenkeuringen nog steeds verschillen zijn in 
het prijzengeld.  
Mw. Muggen antwoordt dat het doel is dit gelijk te trekken, de afdelingen zijn dit aan het uitwerken.  

6. Verslag kascommissie 
De kascommissie bestond uit de heer O. Bakker en mw. Roelandschap. De heer Bakker had al laten 
weten vanavond niet aanwezig te kunnen zijn. Helaas heeft ook mw. Roelandschap zich wegens 
ziekte moeten afmelden. Zij heeft een schriftelijke verklaring opgesteld die door mw. Muggen wordt 
voorgelezen. De administratie was goedverzorgd en er zijn geen onregelmatigheden aangetroffen. Zij 
stelt dan ook voor de penningmeester decharge te verlenen. De vergadering gaat hiermee akkoord. 
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7. Benoeming reserve lid kascommissie. 
Aftredend is de heer Bakker. De kascommissie wordt volgend jaar gevormd door mw. Roelandschap 
en de heer Jeuring. Benoemt tot reserve lid wordt de heer Zagers. 

8. Mededelingen van de inspectie 
De heer Iwema nodigt de leden uit om de verrichtingen van de hengsten en eptm-merries in Ermelo te 
bezoeken. Het aanbod van merries voor de eptm-test is onverminderd hoog. Ook veel Drentse fokkers 
melden hun merrie hiervoor aan.  
Dit jaar is de stamboekkeuring van dinsdag naar donderdag verplaatst, de heer Iwema is het bestuur 
zeer erkentelijk dat dit mogelijk was. Hij laat de vergadering weten dat hij dit jaar nog volledig als 
inspecteur in functie zal zijn, maar vanaf volgend jaar gaat afbouwen. Het is tijd voor verjonging. 
De voorzitter antwoordt hierop dat over opvolging wordt nagedacht. Hierover en over de te volgen 
procedure is contact met de heer Knaap. De leden kunnen ook meedenken over namen. 

9. Mededelingen van de ledenraad 
Aan de hand van een presentatie informeert de heer Naberink de vergadering. Het is belangrijk 
positief te blijven, enthousiasmeer elkaar en kom naar evenementen.  
In de eerste week van april komt de nieuwe website online met een snellere functies in mijnkwpn. 
Voor de databases hoeft straks maar 1x te worden ingelogd. 
Vernieuwd is ook KWPN.TV, via de mobiele telefoon heel goed te ontvangen. Op de tablet en 
computer nog niet altijd.  
De heer Naberink doet een oproep aan organisaties van paardenevenementen, vermeld en noem de 
fokkers van de paarden.  

10. Mededelingen van de fokkerijraad 
Mw. Kok informeert de vergadering over de punten die bij de fokkerijraad aan de orde zijn geweest. In 
het afgelopen jaar waren er 2600 aanvragen voor genoomselectie OC. Zonder extra kosten is het 
mogelijk om een afstammingscontrole vader te doen. Dit lijkt de vergadering een goede aanvulling. Op 
de vraag of de DNA-testen goedkoper worden antwoordt de heer Knaap dat dit nog niet mogelijk is. 
Dan moet er op grotere schaal testen worden ingekocht, wat weer niet mogelijk is door de beperkte 
houdbaarheid. 
Er wordt een dringend verzoek gedaan erfelijke afwijkingen bij veulens te melden en van dit veulen 
haren op te sturen. Het is redelijk eenvoudig vast te stellen welke genen dit veroorzaken, er zijn ca 50 
paarden nodig om het te genotyperen. 
Er is een discussie gaande over het wel of geen jurybeoordeling bij de hengstencompetitie voor 
vierjarigen. Er zijn grote verschillen in de beoordeling ook al kan een jong paard niet altijd hetzelfde 
presteren. Dit wordt door de aanwezigen beaamt, zij zijn dan ook voorstander van beoordeling op 
basis van foutloze omlopen. Een toelichting heeft wel de voorkeur. 
Ook bij de vierjarige dressuurhengsten speelt hetzelfde probleem. Opgemerkt wordt dat het vooral 
belangrijk is te beoordelen wat je op dat moment in de proef ziet. 
De fokkerijraad stelt voor de afstammelingenkeuring samen te voegen met de KWPN 
kampioenschappen. Dressuur en springen komt op het hoofdterrein en alle sportfinales zullen op 
zaterdag, op het hoofdterrein worden verreden. Een nadeel is wel dat de kans bestaat dat een veulen 
in een week twee keer naar Ermelo moet, wat voor het veulen belastend kan zijn als je ver weg woont. 
In het kader van het inteeltmanagement wordt als experiment voorgesteld om Lusitano merries te 
kruisen met KWPN (erkende) hengsten. Na vijf jaar volgt een evaluatie. 
De indruk bestaat dat het luchtzuigen bij hengsten toeneemt. Luchtzuigen wordt in het rapport 
vermeld, de hengst kan wel worden goedgekeurd. De vraag is moet er strenger op worden 
geselecteerd.  Vanuit de vergadering wordt gevraagd of onderzocht kan worden of het erfelijk is. Het 
blijkt dat er wetenschappelijk weinig van bekend is, er zijn te kleine aantallen om het te onderzoeken. 
Bij fokkers bestaat wel het idee dat het erfelijk is, bij sommige hengsten komt het meer voor. 
De heer Pluijter merkt op dat wanneer er een bepaalde mate van erfelijkheid is, dit mee moet worden 
genomen in de selectie. Er is altijd geselecteerd op kwaliteit en wanneer het mogelijk is moet een 
dergelijk gebrek worden uitgebannen. 
De heer Schevens antwoordt hierop dat luchtzuigen veroorzaakt wordt door stress. Het is een 
verschijnsel van een onderliggende oorzaak. Daar zou naar gezocht  moeten worden. 

11. Mededelingen vanuit jongKWPN 
Mw. Schaaphok is het afgelopen jaar benoemd als afgevaardigde namens jongKWPN. Zij stelt zichzelf 
voor.  
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Sinds vorig jaar is er de jongKWPN Duo overeenkomst, een jongKWPN-lid kan als mede-fokker op het 
stamboekpapier worden toegevoegd. Een leuk initiatief als je samen met bijvoorbeeld je ouders fokt. 

12. Huldiging fokkers goedgekeurde hengsten 
In het najaarsverrichtingsonderzoek werden twee Drents gefokte hengsten goedgekeurd. Beide met 
prachtige cijfers en elk in hun fokrichting verrichtingskampioen;  Indian Gold gefokt door de heer Van 
Dijk en Inclusive gefokt door de heer Enting, Grolloo. Beide fokkers ontvangen een boek en boeket 
bloemen. 

13. Rondvraag 
De heer Van Eck heeft bij drie merries DNA laten onderzoeken maar kan in mijnkwpn de certificaten 
niet openen. Het blijkt dat hier meer mensen problemen mee hebben. 
De heer Knaap zal dit nagaan. 

De heer Van Eck informeert of sportresultaten in de database worden meegenomen. 
Van (inter)nationale wedstrijden is dit al het geval, de uitslagen van de ISAH en PAVO Cup volgen 
binnenkort. 

De heer Jeuring; bij de vacature voor voorzitter komt er nu wel een profielschets? 
De voorzitter antwoordt dat er bij de vacature voor ledenraadslid ook met een profielschets is gewerkt, 
maar dat deze niet was gepubliceerd. Er is door het bestuur goed geluisterd, de procedure is 
aangepast. 

De heer Jeuring maakt het KWPN een compliment voor de catalogus van de hengstencompetitie in 
Zuidbroek. Daar waar hij vorig jaar veel kritiek had, is hij nu heel positief. 

De heer Van Dijk informeert naar de resultaten van de discussiegroepen van de 
najaarsledenvergadering. Is hier iets mee gedaan. 
De voorzitter antwoordt dat de punten uit deze discussiegroepen op de regiosite zijn geplaatst. Daar 
waar mogelijk worden ze in diverse geledingen meegenomen. 

12. Sluiting 
De voorzitter bedankt een ieder voor zijn aanwezigheid en sluit de vergadering. 
 
Aansluitend geeft de heer Doede Santema een presentatie over het Friese project ‘Mei-Grand-Prix-
Nei-Grand-Prix.  
Zij hebben gezamenlijk met de KNHS regio Friesland een project opgestart om sport en fokkerij 
samen te brengen. De missie was een toename van het aantal grand-prix ruiters in Friesland, de 
betere dressuurpaarden in de regio houden en opleiding van jong talent, wat vervolgens als een 
olievlek moet gaan werken. Na een artikel in de krant kwam de sponsoring op gang. Hierdoor kon de 
beste instructie naar Friesland worden gehaald, maar was er ook een sponsor voor het voer, de 
kleding, ecotraining voor de ruiters etc.  
Het project is drie jaar geleden gestart en het doel, na vier jaar 4 ruiters op grand prix niveau, lijkt te 
worden gehaald.  Vooral het selecteren van de juiste ruiters is heel intensief en nam veel tijd. Het is 
geweldig om te zien hoe de geselecteerde ruiters door training en begeleiding zijn gegroeid als ruiter 
maar ook als persoon, zowel in presentatie als in zelfvertrouwen. 
Intussen is er voor het springen een 2-jarig project opgestart. Dit traject is korter omdat een 
springpaard minder tijd nodig heeft om een hoger niveau te springen. 

 

 

 

 

 

 

 


